
 
                                PROTOKÓŁ   NR XIX.2012  

z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu , 
która  odbyła się  w sali konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego w 

Tłuszczu w dniu  04 grudnia  2012 roku.  
 
 

Początek  godz. 15 00 

Zakończenie  godz.  17 35 

 

 

            W Sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu  na stan  15 radnych  uczestniczyło 
15 radnych, co stanowi  100  %  składu radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości  
zaproszonych  stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokółu. 
 
Ad1.Otwarcia XIX  Sesji  Rady  Miejskiej  w Tłuszczu dokonał 
Przewodniczący  Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając  quorum, w związku  z 
czym obrady i podejmowane  uchwały będą  prawomocne. 
 
Przewodniczący Rady  odczytał  porządek obrad. 
 
Radny Robert Szydlik  zgłosił wniosek : 
 
        O  wycofanie z porządku obrad z pkt. 4e  – projektu uchwały w sprawie  
        podjęcia działań zmierzających do przygotowania realizacji przedsięwzięć  
        w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego . 
       Swój wniosek motywuje tym, że w mojej opinii i dużej części radnych dobrze  
       by było przeprowadzić w tej sprawie konsultacje społeczne, dlatego, że  
       wejście Gminy w partnerstwo publiczno-prywatne nie oznacza de fakto  
       zadłużenia Gminy na jaką kwotę, to trudno wyrokować czy to będzie 10 czy  
       20 mln zł, obciążenie gminy na kilkanaście bądź więcej lat i tutaj warto by  
       było do tej sprawy wrócić może w lutym, może w marcu, podjąć  
       rzeczywiście taką uchwałę, zorganizować jedno czy dwa spotkania z  
       mieszkańcami, postarać się, żeby na takie spotkanie dotarły osoby, które z  
      jednej strony zajmowały się wdrażaniem takich partnerstw publiczno- 
      prywatnych w Polsce za wyłączeniem tych najbardziej komercyjnych, bo  
     Gmina Tłuszcz nie będzie przecież robić komercyjnej płatnej autostrady,     
     tylko chodzi o infrastrukturę, wodociągi. Z drugiej strony żeby też pojawił się  
     na takim spotkaniu ktoś, kto miał doświadczenie nadzorcze czy z instytucji  
     publicznej czy z realizacji pozarządowych, osoby i instytucje, które  
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      zajmowały się też nadzorem jakby kontrolą przeprowadzania takich  
     przedsięwzięć w Polsce. To jest w zasadzie taka uchwała intencyjna, która  
     jakby wyrażała wolę Rady do tego, żeby Burmistrz podjął kroki zmierzające  
    do nawiązania takiego partnerstwa. Tutaj przeszkód nie ma, bo bez takiej  
    uchwały Burmistrz może jakby dalej prowadzić konsultacje itd., nie jesteśmy  
    przeciwko, chcemy żeby do tej uchwały wrócić w marcu, ale  
    wcześniej zorganizować  ze dwa spotkania z mieszkańcami. 
 
Tomasz Jusiński, Sekretarz Gminy – tak jak Pan radny zauważył, uchwała ma 
charakter intencyjny, ona nie robi żadnych skutków i uważam, że jest to ważne 
dla Burmistrza żeby wiedział, czy w ogóle tym tematem warto się zajmować.  
Myślę że warto podjąć taką uchwałę, w efekcie  Burmistrz ma taki zamysł, żeby 
później powołać taki zespół spośród pracowników Urzędu, w tym  zespole 
również mogli by się znaleźć radni i razem wspólnie  moglibyśmy popracować 
nad tym, żeby była większa świadomość ze strony radnych.               
 
Radny Szydlik – nikt z radnych nie jest przeciwko, ale naprawdę powinniśmy 
poznać więcej szczegółów, żeby podjąć decyzję. Nikt z radnych nie będzie miał 
za złe Burmistrzowi, jeśli podejmie działania w tym kierunku. 
 
Sekretarz Gminy – bo ja się obawiam, żeby nie było tak jak z Deloitte, było 
pismo Burmistrza w sprawie zajęcia stanowiska przez Komisje, niestety do dnia 
dzisiejszego niektóre Komisje się nie wypowiedziały w ogóle. To się później 
jakoś tak rozmydla i stanowiska jednoznacznego Komisji nie ma. 
Chcieliśmy, żeby Rada się w tym temacie wypowiedziała niezobowiązująco. 
  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Szydlika. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu  przyjęła powyższy wniosek w  głosowaniu 8 głosów 
„za”, 3 głosy „przeciw” i 4 głosy „wstrzymujące się” . 
 
Następnie Przewodniczący Rady zgłosił wniosek: 
 

o wprowadzenie do porządku  obrad w pkt. 4e- projektu Burmistrza w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XVII.176.2012 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 17 września 2012 roku w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Jasienicy.  

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła jednogłośnie.  
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Pani Sylwia Barcz Popiel, radca prawny – Panie Przewodniczący przypominam 
o treści § 38 Statutu, dotyczy sprawozdania. 
 
Przewodniczący Rady – dziękuję, że mi Pani przypomina, ale czy ten punkt 
będzie, przecież  nie jest moim obowiązkiem  wprowadzanie takiego punktu. 
 
Radca prawny – ten punkt jest w Statucie Gminy. 
 
Przewodniczący Rady –  jest w Statucie, ale nie nakazuje mi tego. 
 
Radca prawny – ale moim obowiązkiem jest przypominanie, co jest w Statucie. 
 
Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, wie Pani, Sesja są to obrady Rady, a 
Pani jest od tego, żeby nam doradzać prawnie na tej Sesji.  
 
Radny Mirosław Sobczak – a tak gwoli, mam takie zastrzeżenie co do 
zabierania głosu przez Panią, przecież Przewodniczący Rady nie udzielił Pani 
głosu. 
 
Przewodniczący  Rady -  właśnie, głosu Pani nie udzielałem. 
Następnie odczytał porządek obrad z  wprowadzonymi  powyżej  zmianami. 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
3. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji  Rady Miejskiej w Tłuszczu ( protokół do 

wglądu w pok.38). 
4. Podjęcie uchwał:  

a)  w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2012;  
b)  w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr XI/113/2011 z  
      dnia 28 grudnia 2011 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
      Gminy Tłuszcz na lata 2012-2020;  
c)  w sprawie zmiany Uchwały nr XII/122/2012 Rady Miejskiej w Tłuszczu  
     w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2012 roku; 
d)  w sprawie upoważnienia do zaciągnięcia zobowiązania wekslowego z  
      przeznaczeniem na zabezpieczenie należytego wykonania zobowiązań  

           określonych w umowie o dofinansowanie  zadania pn. „ Ochrona terenów  
           zurbanizowanych przed wodami podsiąkowymi i odpadowymi poprzez  
           modernizację przepustów w ciągu dróg gminnych w Tłuszczu; 

e)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/122/2012 Rady Miejskiej w Tłuszczu  
     w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2012 roku; 
f)  w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów  
     Społecznych w Gminie Tłuszcz na lata 2013-2018; 
g) w sprawie określenia zasad przyznania, odpłatności za usługi opiekuńcze  
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           oraz zwrotu świadczeń z pomocy społecznej z zakresu zadań własnych  
           gminy; 

h) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi  
          oraz dziennymi opiekunami; 

i)  w sprawie zmiany Uchwały nr XV.163.2012 Rady Miejskiej w Tłuszczu z  
    dnia  27 czerwca 2012 r. w sprawie zasad udzielenia dotacji celowych,  
    trybu postępowania w sprawach udzielania dotacji i sposobów rozliczania  
    dotacji celowych dla spółek wodnych ; 
j) w sprawie zmiany Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z organizacjami  
     pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust.3 ustawy o  
     działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013; 
k) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
     Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na rok  
     2013; 
l)  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Centrum Kultury  
    Sportu i Rekreacji  w Tłuszczu; 
ł)  w sprawie zasad i trybu nadania oraz pozbawienia tytułów: „Honorowy  
    Obywatel Gminy Tłuszcz” lub „Zasłużony dla Gminy Tłuszcz”. 

5. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
6. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
7. Zamknięcie obrad.  

 
Ad2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
przedstawił w imieniu Burmistrza  Tłuszcza Pawła Marcina Bednarczyka, 
Zastępca Burmistrza Waldemar Banaszek, według załącznika nr 5 do 
niniejszego protokółu, w którym Burmistrz poinformował o przyczynach swojej 
nieobecności w dniu dzisiejszym  na Sesji Rady . 
Następnie Zastępca Burmistrza wręczył Prezesowi Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Miąsem  akt przekazania sprzętu strażackiego. 
 
Ad3. Protokół z XVIII Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto przy 14 
głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Ad4 . Podjęcie uchwał : 
 

a) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 
2012 Nr XI/114/2011 z dnia 28 grudnia 2011 roku. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały . 
 
Radny Sobczak złożył wniosek : 
 
      O przeniesienie pozostałej po wykonaniu projektu kwoty 15 200 zł z działu  
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      900 rozdział 915 § 6050  jest to pozycja 89 w zał. Nr 3,  do działu 801  
     rozdział 80101 § 6060 kwoty 5 400 zł oraz kwoty 9 800 zł do działu 921  
     rozdział 92109 § 6050 jest to pozycja 109 w zał. Nr 3. 
 
Pani  Halina Kusak, Skarbnik Gminy  poinformowała, że od momentu kiedy 
zostały wysłane materiały na Sesję, wpłynęły następujące wnioski do projektu 
zmiany uchwały budżetowej i jest prośba o ich rozważenie. 

1. Przedszkole Samorządowe „Baśniowa Kraina” zwróciło się z wnioskiem 
o wprowadzenie kwoty 5 000 zł z wpływów z usług i z planowanego 
większego wykonania wpływów wpłat za żywienie dzieci w Przedszkolu i 
zwiększenie wydatków na zakup żywności  również w kwocie 5 000 zł. 

2. wniosek dotyczy zadania inwestycyjnego „ochrona terenów 
zurbanizowanych przed wodami podsiąkowymi i opadowymi poprzez 
modernizację przepustów w ciągu dróg gminnych w Tłuszczu”, kwota 
82 917,80 zł jest to kwota zaangażowana na którą są podpisane umowy, a 
zgodnie z umową która zostanie podpisana po podjęciu przez Państwa 
uchwały dzisiaj odnośnie zabezpieczenia wekslowego, WFOŚiGW 
obliguje Gminę do wykonania tablicy informacyjnej i tutaj zwiększenia 
wydatków na to zadnie o kwotę 100 zł.  

3. prośba o zabezpieczenie z rezerwy ogólnej 3 000 zł na dotacje dla OSP 
Jasienica na  realizację zadania „ modernizacja istniejącej studni do 
pobierania wody w Jasienicy przez jednostki OSP dla celów 
p.pożarowych.  Tutaj była podjęta uchwała w kwocie 7 000 zł na to 
zadanie inwestycyjne, okazuje się że kwota była za mała i wpłynął 
wniosek o zwiększenie.     

 
Radny Sobczak złosił wniosek:  
 
            aby te wszystkie wnioski głosować razem, gdyż z większością z nich  
           Rada jest zapoznana. 
 
Przewodniczący Rady – co Pani Skarbnik na to? 
 
Pani Skarbnik – ja te autopoprawki do projektu uchwały składam w imieniu 
Burmistrza. 
 
Radca prawny – Panie Przewodniczący, powinniśmy głosować każdy wniosek 
oddzielnie, gdyż nie jesteśmy w stanie przewidzieć wyniku głosowania. Nie 
może być tak, że wszystkie wnioski będą jednocześnie, każdy odrębnie  
powinien być głosowany . 
 
Radny Sobczak - ustawa dopuszcza głosowanie wniosków blokiem. 
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Radca prawny – w którym paragrafie ? 
 
Radny Tadeusz Groszek  - Pani sprawdzi …. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego 
Mirosława Sobczaka : 
 
        w sprawie głosowania razem wszystkich wniosków zgłoszonych do projektu    
        uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2012 rok. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Mirosława 
Sobczaka w sprawie wprowadzenia zmian do projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok i  autopoprawki Burmistrza, 
zgłoszonej przez Panią Skarbnik Gminy.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie przyjęła powyższy wniosek. 
 
Przewodniczący  Rady ogłosił przerwę. 
 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady podda pod głosowanie projekt 
uchwały wraz z naniesionymi zmianami: 
 
          a)  w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok  
                2012  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XIX.195.2012 
Rady Miejskiej w Tłuszczu w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 
Tłuszcz na rok 2012, załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 

b) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr  
     XI/113/2011 z dnia 28 grudnia 2011 roku w sprawie Wieloletniej  
     Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2012-2020  
 

Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. 
 

Pani Skarbnik poinformowała, że w załączniku nr 1 i nr 2 uległy zmianie kwoty 
zgodnie z wnioskami które dzisiaj zostały zgłoszone i przegłosowane . 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX.196.2012 w 
sprawie  zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr XI/113/2011 z dnia 28 
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grudnia 2011 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz 
na lata 2012-2020, załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 

c) w sprawie zmiany Uchwały  Nr XII/122/2012 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu w sprawie zaciągnięcia  kredytu długoterminowego w 
2012 roku.  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX.197.2012 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XII/122/2012 Rady Miejskiej w Tłuszczu w 
sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2012 roku, załącznik nr 8 do 
niniejszego protokółu. 
 

d) w sprawie upoważnienia do zaciągnięcia zobowiązania wekslowego 
z przeznaczeniem na zabezpieczenie należytego wykonania 
zobowiązań określonych w umowie o dofinansowanie zadania pn.  

    „ Ochrona terenów zurbanizowanych przed wodami podsiąkowymi  
    i opadowymi poprzez modernizacje przepustów w ciągu dróg  
    gminnych w Tłuszczu. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX.198.2012 w 
sprawie upoważnienia do zaciągnięcia zobowiązania wekslowego z 
przeznaczeniem na zabezpieczenie należytego wykonania zobowiązań 
określonych w umowie o dofinansowanie zadania pn. „ Ochrona terenów 
zurbanizowanych przed wodami podsiąkowymi i opadowymi poprzez 
modernizację przepustów w ciągu dróg gminnych w Tłuszczu,  załącznik nr 9 
do niniejszego protokółu. 
  

e) w sprawie zmiany Uchwały nr XVII.176.2012 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 17 września 2012 roku w sprawie udzielenia 
dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Jasienicy. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX.199.2012 w 
sprawie zmiany Uchwały nr XVII.176.2012 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
17 września 2012 roku w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Jasienicy, załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
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f) w sprawie przyjęcia  Gminnej Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych w Gminie Tłuszcz na lata 2013-2018. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX.200.2012  w 
sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 
Gminie Tłuszcz na lata 2013-2018, załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 

g) w sprawie określenia zasad przyznania odpłatności za usługi 
opiekuńcze oraz zwrot świadczeń z pomocy społecznej z zakresu 
zadań własnych gminy. 

  
Przewodniczący Rady odczytał projekt  uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX.201.2012 w 
sprawie określenia zasad przyznania odpłatności za usługi opiekuńcze oraz 
zwrot świadczeń z pomocy społecznej z zakresu zadań własnych gminy, 
załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 

h) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX.202.2012 
w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 
dziennymi opiekunami, załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 

i) w sprawie zmiany Uchwały nr XV.163.2012 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 27 czerwca 2012r. w sprawie zasad udzielania 
dotacji celowych, trybu postępowania w sprawach udzielania 
dotacji i sposobów rozliczania dotacji celowych dla spółek 
wodnych . 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
O głos poprosił Sołtys wsi Franciszków, Pan Leszek Banaszek . 
 
Przewodniczący Rady – przepraszam bardzo, ale  nie w tym punkcie. 
 
Sołtys z Franciszkowi – przepraszam, ale proszę sprawdzić w Statucie Gminy  
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§ 12 ust. 3 mówi, że przewodniczący jednostki pomocniczej może zabierać głos 
na sesjach, nie ma  jednak prawa do udziału w głosowaniu. Jako Sołtys uważam, 
że powinienem w tej sprawie zabrać głos i uzyskać informacje, bo dotyczy to 
całej gminy i terenów wiejskich.  
 
Przewodniczący Rady – może Pan zabrać głos jako Przewodniczący spółki 
wodnej. 
 
Sołys Banaszek – nie, ja chcę zabrać głos jako Sołtys. 
Mam konkretne pytanie, jaki cel ma wprowadzenie tej zmiany. Czy spółka 
wodna teraz z każdym papierkiem będzie biegała do Komisji Finansowej żeby 
uzyskać pozwolenie na wejście w teren i zrobienie jakiegoś konkretnego rowu.   
Spółka wodna z tego co ja się orientuję i tak przygotowuje harmonogram 
rzeczowo-finansowy dokonywanych robót. Panowie radni, przestańcie 
wykorzystywać spółkę wodną do własnych rozgrywek, dajcie spółce normalnie 
pracować. 
 
Radny Sobczak - Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado , 
pozwoli Pan  Panie Przewodniczący spółki wodnej, że się odniosę do tego co 
Pan powiedział, gdyż jestem autorem tej uchwały. Uchwała jest pokłosiem 
decyzji jakie miały miejsce wcześniej. Po pierwsze, spółka nie złożyła wniosku 
zgodnego z procedurą, po drugie nie było opinii Komisji Budżetowej ani 
pozytywnej, ani negatywnej, nie było żadnej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod  głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Tłuszczy przy 13 głosach „za” i  głosach „ przeciw” podjęła 
Uchwałę  Nr XIX.203.2012 w sprawie  zmiany Uchwały Nr XV.163.2012 Rady  
Miejskiej w Tłuszczu z dnia 27 czerwca 2012 r. w sprawie zasad udzielania 
dotacji celowych, trybu postępowania w sprawach udzielania dotacji i sposobów 
rozliczania dotacji celowych dla spółek wodnych, załącznik nr 14 do niniejszego 
protokółu. 
 

j)  w sprawie zmiany Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w 
art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2013. 

 
Przewodniczący  Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XIX.204.2012 w 
sprawie zmiany Programu Współpracy Gminy Tłuszcz a organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art.3 ust.3 ustawy o 
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działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013, załącznik nr 15 
do niniejszego protokółu. 
 

k) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2013 . 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XIX.205.2012 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2013,załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 

l) w sprawie w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Centrum  Kultury Sportu i Rekreacji w Tłuszczu. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

  
Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła Uchwałę Nr XIX.206.2012 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Dyrektora Centrum Kultury Sportu i Rekreacji w Tłuszczu, załącznik nr 17 do 
niniejszego protokółu. 
 

ł)  w sprawie zasad i trybu nadawania oraz pozbawienia tytułów  
    „Honorowy Obywatel Gminy Tłuszcz” lub „Zasłużony dla Gminy      
    Tłuszcz” . 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały . 
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 głosie „ wstrzymującym się”  
podjęła Uchwałę Nr XIX.207.2012 w sprawie zasad i trybu nadania oraz 
pozbawienia tytułów „Honorowy Obywatel Gminy  Tłuszcz” lub „Zasłużony 
dla Gminy Tłuszcz”, załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
Ad5. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
 
Przewodniczący Rady odczytał pismo Zastępcy Przewodniczącego Spółki 
Wodnej o możliwości dobrowolnej wpłaty przez sołtysów i  radnych w 
wysokości 50% diety z sesji z dnia 04 grudnia 2012 roku  na rzecz spółki 
wodnej. Pismo stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
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Zastępca Burmistrza odczytał odpowiedzi na interpelacje radnych złożone na 
XVIII Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu w dniu 29 października 2012 roku, które 
stanowią załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 

Radny Mirosław Sobczak – chciałbym złożyć interpelację o wprowadzenie 
zadania pod nazwą „Stacja uzdatniania wody w Łysobykach wraz z budową 
sieci wodociągowej we wsiach Łysobyki, Miąse, Jadwinin, Jasienica” do 
budżetu na 2013 rok, w związku z informacjami, jakie otrzymała wczoraj 
Komisja Budżetowa, że zwalniają się środki z realizacji dużego projektu i jest 
taka możliwość, żeby wykorzystać te środki w całości, czy w części, sprawa jest 
do dyskusji. Szanowni Państwo, południowa część Gminy Tłuszcz nie ma metra 
wodociągu. Wodociąg z tą stacją obejmowałby swoim zasięgiem te wsie, które 
w swoich granicach liczą ok. 4 tysiące mieszkańców, Jasienica liczy ponad 3 
tysiące mieszkańców. Mało tego, ten SUW stanowiłby również zabezpieczenie 
terenów miasta Tłuszcza. Przy dużym poborze, brak jest tej wody w mieście. 

Przewodniczący Rady – Panie Radny, będziemy teraz na etapie przygotowania 
budżetu, także zajmiemy się tym tematem. 

Radny Mirosław Sobczak – chciałbym złożyć kolejną interpelację. Panie 
Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, proszę o przeprowadzenie 
konkursu na stanowisko dyrektora Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji, 
gwarantującego prawidłowe funkcjonowanie i zarządzanie finansami 
publicznymi placówki, z kryteriami adekwatnymi do tego stanowiska. Szanowni 
Państwo, kryteria, które są w tym konkursie, wiele osób się z nich śmiało. 

Radny Henryk Wójcik – Szanowni Państwo, w dniu 27 września 2012 roku na 
Komisji Ładu, Porządku i Ochrony Środowiska przygotowaliśmy wniosek, pod 
którym podpisała się cała Komisja, na temat budowy wodociągu w Chrzęsnem 
od Pałacu. Proszę Państwa, tak to się dzieje, że historia czasem zatacza koło, ja 
byłem pomysłodawcą wykonania wodociągu w Postoliskach i w Chrzęsnem. 
Jeszcze wtedy to była Gmina Postoliska. Przyszedł czas, że do tej pory 
mieszkańcy Chrzęsnego od Pałacu, tj. ulicy Sulejowskiej, Kasztelańskiej, 
Myśliwieckiej, Złotej, Srebrnej, Platynowej, Zamkowej i Olszowej, nie mają 
wody. Jest ujęcie, wszystkie warunki techniczne są spełnione, jest projekt, który 
dobiega końca, on już jest przedłużany, w 2011 roku było wykonanie na 
podtrzymanie projektu 97 metrów  na jednym odcinku, a na drugim 189 m. W 
2012 roku już nie ma takich założeń. I teraz dowiedziałem się, że przy dużym 
projekcie jest możliwość sfinansowania tych odcinków, które są gotowe do 
podłączenia. One leżą, ale nie mogą być wykorzystane. Zastanawiam się, czy 
wartość projektu, która opiewa na wartość 170 tysięcy może być włożona do 
szafy. To są pieniądze naszych podatników. Chrzęsne, ta druga część od Pałacu, 
tam mieszkają ludzie, którzy czekają już 30 lat, ja nie wiem jak oni tyle 
wytrzymali. Teraz do mnie przychodzą i proszą, uzasadniają i mają rację, ta 
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woda, w niektórych odcinkach, nie nadaje się do użytku. Proszę i wnoszę o 
wprowadzenie tej inwestycji do budżetu gminy na 2013 rok.  

Zastępca Burmistrza – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Jest mi przykro, 
że w XXI wieku mieszkańcy naszej Gminy nie mają wody z wodociągu. Bardzo 
mi  przykro i ubolewam nad tym, ale my nie jesteśmy w stanie z własnych 
środków wybudować w ciągu roku czy dwóch w całej Gminie wodociągów. 
Niestety nie jesteśmy w stanie. Nie możemy się już więcej zadłużyć. Pan 
Burmistrz szuka rozwiązań, tak jak już wcześniej przedstawiliśmy te 
możliwości, które można by było wykorzystać, niestety nie wszyscy Radni 
wyrażają na to zgodę. A teraz po rozstrzygnięciu przetargu na ten duży projekt, 
zostało trochę pieniędzy, to fakt, ale wydaje mnie się, że to jest trochę dzielenie 
skóry na niedźwiedziu. Panie Radny Sobczak, ja wiem, że  w Jadwininie i w 
Miąsem woda jest niezbędna, tak samo jak w Mokrej Wsi, ale dostaliśmy 
dotację na SUW w Kozłach i do końca przyszłego roku musimy go wybudować. 
Bez sensu byłoby budować taki SUW, który nie miałby odbiorców, który nie 
miałby wodociągu. Zresztą, otrzymując dotację jest warunek, że musimy 
osiągnąć efekt ekologiczny, czyli musi być podłączonych ileś tam mieszkańców, 
inaczej będziemy musieli zwrócić dotację. Także musimy budować wodociąg 
Wólka Kozłowska, Kozły, chcieliśmy też na osiedlu Klonowa, Norwida. To 
pozwoliłoby też na połączenie wodociągu z miasta spiąć z wodociągiem w 
Kozłach, także w razie awarii mamy też wodę. Być może będzie możliwość w 
kolejnym budżecie Unijnym, może będą jakieś dotacje, w co wątpię, ale jeśli 
tak, to na pewno będziemy się o nie starać. Może uda nam się w tym 
partnerstwie prywatnym coś zrobić, ale to jest proces dwuletni, żeby w takie 
partnerstwo wstąpić. Im szybciej, tym szybciej będziemy mieć wodę. Na 
Zachodzie takie partnerstwo działa już od 70 lat, w niektórych gminach też. 
Burmistrz ostatnio zaprosił Pana Przewodniczącego na taką konferencję 
odnośnie 3PP. Gmina Kobyłka zaczyna już budować w partnerstwie mieszkania 
komunalne, także my też musimy się spieszyć, żeby jak najszybciej mieć wodę.  

Radny Włodzimierz Fydryszek – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
Wysoka Rado! Na początku kadencji dość mocno zajmowaliśmy się sprawą 
budynku Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji. Padły propozycje zakupienia 
pawilonu handlowego, potem okazało się, że nie można tam usytuować Centrum 
Kultury. Pan Dyrektor przez 1,5 roku nie interesował się praktycznie naszym 
budynkiem, bo jak to wygląda, to widać na zewnątrz i w środku. Nie złożył 
żadnych wniosków, ani o dofinansowania zewnętrzne, ani nie składał żadnych 
wniosków do Rady Miasta o zmianę wizerunku naszego budynku. Mówię o tym 
dlatego, że dochodzą do mnie słuchy, że Radni z miasta przestali się w ogóle 
zajmować budynkiem Centrum Kultury i praktycznie temat ucichł. Chciałbym 
się czegoś na ten temat dowiedzieć. A drugi temat, to jest temat hali sportowej.  
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Zastępca Burmistrza – jeśli chodzi o Centrum Kultury, to nie zgodzę się z 
Panem, że dyrektor się nie interesował. Interesował się, co mógł, to robił. Hala 
została odmalowana, odświeżona, nie do poznania. W środku na dole są zdjęcia, 
jeżeli Pan Radny sobie życzy, to pokażę, są zdjęcia jak było zaniedbane, ile było 
śmieci, teraz jest czysto wszędzie. Dyrektor przedstawiał Państwu Radnym 
informacje odnośnie remontu dachu, że był kilka lat temu zrobiony za kwotę 45 
tysięcy zł, a teoretycznie on nie był zrobiony zgodnie z umową i dlatego 
przecieka. Zajmiemy się tą sprawą. O dotacje nie możemy jeszcze występować, 
ponieważ nie mamy prawa własności, teren nie jest nasz, nie jest uregulowany 
stan prawny, także tym się zajmiemy. Jeśli chodzi o halę sportową, to umowa z 
wykonawcą projektu kończy się 15 grudnia, także nie ma zagrożeń w terminie. 
Środki są już zabezpieczone w budżecie na przyszły rok. Prawdopodobnie w 
styczniu będzie możliwość złożenia wniosku o dotacje i o to będziemy się 
starać. Myślę, że tą halę należałoby rozpocząć i w przyszłym roku przynamniej 
przykryć dachem. Zależy to nie tylko od Burmistrza, ale również od Radnych, 
bo to są duże środki, a nie możemy sobie pozwolić na to, żeby zrobić znowu 
fundament, trzeba by było zrobić też ściany i dach. Oczywiście jeśli dostaniemy 
dofinansowanie, bo z własnych środków nie będzie nas na to stać.  

Radny Włodzimierz Malinowski – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu, nie dopuszczalna jest opieszałość Urzędu w sprawie 
bezpieczeństwa życia i śmierci nawet. Sprawa dotyczy rozbitej skrzynki 
oświetlenia ulicznego na ulicy Kolejowej. Miesiąc temu zgłosiłem w Urzędzie, 
że skrzynka jest zdewastowana, rozbita, przewody elektryczne są na wierzchu, 
nic nie zrobiono, po kilku dniach ponowiłem prośbę o natychmiastowe 
wykonanie, bądź zabezpieczenie, nie zrobiono. W dniu 16 listopada będąc w 
gimnazjum z Panem Burmistrzem, przekazałem sprawę również Panu Wice 
Burmistrzowi. W dniu wczorajszym albo dzisiaj rano zabezpieczono w taki 
sposób, że owinięto tą skrzynkę drutem. W takiej sytuacji powinno się 
natychmiast podjąć jakieś działania, a czekaliśmy miesiąc czasu. Na przyszłość 
proszę, jeżeli radny zgłasza jakąś sytuację zagrożenia, proszę ją realizować 
natychmiast.    

Zastępca Burmistrza –dziękuję Panie radny za cenne uwagi . Sprawdzę te 
wszystkie Pana zgłoszenia i jeżeli rzeczywiście nie były wykonane na czas, 
wyciągniemy konsekwencje. Jest to pierwsza uwaga odnośnie nowego 
Wykonawcy, który ma podpisaną umowę na konserwację oświetlenia. 

Radny Tadeusz Groszek- Panie Burmistrzu, chciałem się dowiedzieć, czy w 
CKSiR będzie przeprowadzony audyt.  

Zastępca Burmistrza – ten  audyt jest w trakcie wykonania, chyba nawet na 
ukończeniu. 
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Radna Danuta Opłotna – mam interpelacje, ale chciałam słowo powiedzieć do 
Wice Przewodniczącego Rady Włodzimierza Fydryszka, bo pyta  Pan o 
Centrum Kultury, ale Panowie, do Centrum Kultury może do Miąsego 
pójdziemy. Ja nie mam nic przeciwko Centrum Kultury w Miąsem, jeżeli jest 
taka potrzeba, to budujmy, tylko dziwi mnie,  że Pan pyta o Centrum Kultury w 
Tłuszczu, podczas kiedy przekazujemy środki na nową inwestycję i na to 
wszystko się godzimy. Każdy dba o swoje podwórko, ja nie mam nic osobiście 
do radnego Sobczaka, nawet bardzo dobrze że jest taki operatywny.  Panie 
Burmistrzu, bardzo proszę w imieniu mieszkańców zabezpieczyć kładkę na 
rzece Cienkiej, żeby mieszkańcy mogli bezpiecznie przechodzić. Moja 
interpelacja, kiedy zostaną załatane dziury w jezdni na ulicy Centralnej w 
Jasienicy  i czy dotrze usypywanie ulicy Przytorowej, Parkowej i pobocze 
Przejazdowej w Jasienicy. 

Zastępca Burmistrza o odpowiedź poprosił pracownika odpowiedzialnego 
merytorycznie za drogi, Pana Piotra Gołosia. 

Pan Piotr Gołoś – Przytorowej i Parkowej nie udało się, Żytnia i Kacza, tak. 

Przewodniczący Rady  zwracając się do radnej Opłatnej powiedział, że to są 
bardziej pytania i takie rzeczy powinno się załatwiać na Komisjach. 

Radna Opłotna odpowiedziała, że zgasiła wniosek ma Komisji i nie został 
wykonany, dlatego pytam o ulicę Centralną. 

Pan Piotr Gołoś- ulica  Centralna została zlecona i w odpowiedzi na wniosek 
Komisji, została udzielona informacja. 

Radny Włodzimierz Malinowski – Panie Burmistrzu, radni jeżeli  zadają pytania 
lub odpowiadają, to wstają,  Pan Piotr siedzi, przepraszam bardzo, brak 
szacunku, młodsza osoba powinna wstać i udzielić odpowiedzi.   

Radny Mirosław Sobczak – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu gwoli 
informacji Pani radnej, mieszkańcom. Szanowni Państwo, budynek o którym 
Pani wspomniała, ławy tego budynku w którym również jest remiza,  ławy, 
zbrojenia, część wykopów, wszystkie prace zostały wykonane społecznie. Nie 
wiem czy Państwo sobie wyobrażają, jaki jest nakład pracy, ilu jest zapaleńców,  
żeby te prace  w obiekcie 10 metrów szerokości i 50 metrów długości  wykonać 
społecznie. Część materiałów była przekazana z Kościoła, część od 
mieszkańców i część została zakupiona ze środków z budżetu gminy.  
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Wytworzyła się dyskusja pomiędzy radnymi, którą zamknął Przewodniczący 
Rady twierdząc, że to nie jest interpelacja i przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Ad6. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 
Radny Malinowski – Szanowni zebrani, kolejna sprawa, już dawno zgłosiłem 
Panu Piotrowi Gołosiowi, że na ulicy Nowej przy Majowej spływająca woda 
podmywa już asfalt i ta ziemia spływa do przepustu. Ponaglałem wielokrotnie, 
dalej sprawa jest nie załatwiona, a koszty są niewielkie. Podobna sprawa jest na 
ulicy Zaściankowej, gdzie był wykonany rów i ziemia tam się obsuwa, też 
należałoby poprawić, bo spłynie nam asfalt do rowu. 
 
Radny Robert Szydlik – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu, temat drogowy do Pana Gołosia, ulica Jarzębinowa jest rozjeżdżana 
dużymi samochodami ciężarowymi, czy jest możliwość ograniczenia wjazdu 
tam dużych samochodów, bo za chwilę będzie to samo co w roku ubiegłym.  
 
Pan Piotr Gołoś- zostałem wezwany z korytarza do udzielenia odpowiedzi Pani 
Danusi i przepraszam, jeżeli została Pani urażona. Jeżeli chodzi o poprawę 
przejezdności, to jest jedna zasadnicza sprawa, jest więcej wniosków 
dotyczących poprawy przejezdności niż pieniążków na ten cel. Do mojej oceny 
należy dokonanie  wizji terenu i ocena  pilności realizacji wniosków i jest to 
raczej ocena subiektywna chociaż staram się, żeby była jak najbardziej 
obiektywna. Nikt mi nie zarzuci, że poprawy przejezdności nie realizuję w całej  
gminie, różna jest długość dróg gminnych w różnych rejonach, ale staram się 
być wszędzie. Na ulicy Jarzębinowej byłem w tym roku, faktycznie tam się 
wybija ta ulica, ale każdy ma prawo dostępu do dróg publicznych, każdy ma 
prawo się budować, ale i każdy może tam dojechać.    
 
Mieszkanka Chrzęsnego Pani Wioletta Gajcy  zwróciła się do radych o poparcie 
wniosku radnego Wójcika dotyczącego budowy wodociągu. Powiedziała, że 
woda nie nadaje się do użytku, czuje obrzydzenie kiedy się kąpie, kiedy myje 
zęby, mnóstwo pieniędzy wydaje na środki czystości, a jeśli któryś z radnych 
jest przeciwny budowie wodociągu, to zaprasza go na kawę  z wodą ze studni, 
która zapewne nie będzie tak smakowała jak w Urzędzie. Dodała, że ze swojego 
okna widzi piękny Pałac który lśni i widzi kawałek rury od wodociągu w jej 
kierunku, który już od 30 lat nie może dotrzeć do jej nieruchomości.  
 
Sołtys z Franciszkowi Leszek Banaszek i jednocześnie przewodniczący spółki 
wodnej   zapytał o następujące kwestie: 
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1.do czego są powołani  radni, czy do służenia mieszkańcom w swoim okręgu, 
myślę że tak, powinni znać i prawo i przepisy i Statut Gminy, dlaczego nie 
stosują się do Statutu Gminy. 
Radny Sobczak organizując spotkanie z mieszkańcami ze swojego okręgu 
wyborczego, nie był w stanie pofatygować się i dać ogłoszenia dla mieszkańców   
Franciszkowa i Szczepanka. Tylko dzięki dobrej woli mieszkańców z Miąsego 
dowiedziałem się w sobotę po południu, że jest takie spotkanie.  
Będąc na tym spotkaniu Pan radny poruszał tematy spółki wodnej bez 
powiadomienia członków spółki. Panie Przewodniczący, coś jest nie tak. Pani 
Danusia Opłotna wspomniała, że radny Sobczak jest bardzo operatywny.  Jest 
bardzo operatywny ale tylko dla jednej miejscowości. Był robiony projekt 
wodociągu od Łysobyk przez Miąse do Jadwinina, dlaczego tamta cała 
wschodnia strona została pominięta, Stasinów, Jaźwie, Pawłów, Franciszków, 
Szczepanem, te miejscowości również należą do gminy Tłuszcz. 
Na spotkaniu radny miał pretensje do Burmistrzów, dlaczego na drogi w jego 
rejonie było wydane 1 200 zł, a w mojej miejscowości 9 000 zł. To chyba 
radnemu powinno zależeć, aby jak najwięcej środków było zagospodarowanych 
w danym okręgu. Może ktoś mi odpowie na to pytanie do czego jest powołany 
radny. 
 
Przewodniczący Rady - domyślam się, że chodzi o uchwałę spółki wodnej, otóż 
powiem Panu do czego została powołana spółka wodna, żeby dbać o tereny 
najbardziej podmokłe. W Postoliskach mam taki teren w okolicach ulicy Witosa 
i po dokonaniu wizji w terenie razem z Panem Piotrem Gołosiem w ubiegłym 
roku i Pan Piotr powiedział, że jak najbardziej można to podciągnąć pod stan 
kryzysowy i z budżetu gminy wykonać odwodnienie tego rowu.  Ze względu na 
to, że była zima i duże mrozy, ten rów nie został oczyszczony. Zgłaszałem się 
do was kilka razy i do dnia dzisiejszego nic nie zostało zrobione, są obiecanki  i 
przekładanie z miesiąca na miesiąc, z roku na rok. 
 
Radny Sobczak – chciałbym się odnieść do wypowiedzi przewodniczącego 
spółki wodnej, czy Pan czytał zawiadomienie, czy Pan nie czytał. Zebranie było 
organizowane dla mieszkańców Stasinowa, Miąsego, Jadwinina.  
Ma Pan życzenie zorganizowania zebrania dla mieszkańców Szczepanka, 
Franciszkowa, nie widzę żadnych przeciwwskazań, problemów.  
Tematami zebrania były wodociągi, odpady, była spółka wodna, padły takie  
pytania, był Sołtys odpowiadał, Pana nie zapraszałem bo nie chciałem żeby to 
było wiodącym tematem zebrania. Informacja odnośnie kwoty jaka została 
wydatkowana  była przygotowana  przez Pana Piotra Gołosia, podana przez 
Pana Sołtysa, mieszkańcy chcieli wiedzieć, jak była wydatkowana kwota. 
 
Mirosław Sarnowski, zastępca przewodniczącego spółki wodnej – odpowiem 
Panu Przewodniczącemu na pytanie, ale najpierw chciałbym Pana zapytać, ile 
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Pan wpłacił na rzecz spółki wodnej udziałów. Uchwalili ście  teraz projekt, 
bardzo ładnie, natomiast gdzie jest zapisane, że to ma być u Pana zrobione. 
Panowie, Pan Sobczak  czy Pan uważa, że ja mam jeździć przykładowo jako 
zarząd, czy wy jesteście radnymi którzy powinni zgłaszać i dopilnować tego, 
żeby przykładowo mieszkańcy wpłacali pieniądze na rzecz spółki wodnej.   
 
Wytworzyła się dyskusja na temat wkładu własnego spółki, pomiędzy 
Przewodniczącym Rady a Panem Sarnowskim 
 
Radny Tadeusz Groszek – sprzeczamy się o to, kto ma jakie kompetencje, co 
powinien radny, Sołtys, czego nie powinien. Panie Sołtysie Pan musi mieć 
świadomość, że radny reprezentuje po wyborach całą  gminę, niestety nie da się, 
żeby wykonywał tylko inwestycje w swoim obwodzie, ponieważ nie wyrażą na 
to zgody inni radni i to jest kwestia uzgodnień, ustępstw, na tym to wszystko 
polega. Poza tym Panie Sołtysie, jeśli chce się Pan spotkać z mieszkańcami, Pan 
też ma prawo zrobienia  zebranie i zaproszenia na nie radnego i tam też możecie 
dyskutować o swoich sprawach. 
 
Sołtys Banaszek – przepraszam bardzo, były we wrześniu organizowane 
spotkania w sprawie funduszu sołeckiego w pięciu miejscowościach, Pan radny 
był tylko na jednym spotkaniu. Wiem że była tragedia rodzinna i to tylko 
uszanuję, to usprawiedliwia nieobecność radnego. 
 
Pani Regina Perkowska, mieszkanka Jasienicy Górki – Szanowni Państwo, 
radny Fydryszek poruszył temat Centrum Kultury w Tłuszczu. Mam pytanie do 
radnych miejskich, co Panowie w ciągu dwóch lat tej kadencji zrobiliście, żeby 
poprawić wygląd sali widowiskowej. 
Szanowni wszyscy radni, przegłosowaliście wniosek radnego Sobczaka na 
budowę wiejskiego domu kultury. Już jedna świetlica w Miąsem powstała z 
budżetu gminy  Panie Sobczak, to jest budynek który zajmuje ksiądz, który 
swoje pierwsze przeznaczenie miał jako świetlica wiejska lub klub młodego 
rolnika. Później wieś przekazała to księdzu i tam była kaplica. Wybudowano 
Kościół, wybudowano plebanię, budynkiem nadal zawiaduje ksiądz. Po co 
mamy ściemniać, że wielcy społecznicy są w Miąsem, gdzie oni stanowią 
niespełna  4 %  mieszkańców całej gminy Tłuszcz.  
 
Przewodniczący Rady – Pani Perkowska, proszę o pytania.  
 
Pani Regina Perkowska – Panie Gajcy, mam prawo mówić, to nie ja jestem dla 
Pana, to Pan jest dla mnie i pytania zadam.  Okazuje się teraz, że wielcy 
społecznicy wydali już z budżetu gminy 74 000 zł  na budynek który powstanie 
w Miąsem. W ubiegłym roku zakupiono wóz strażacki za 43 000 zł. Panie radny 
Sobczak, gdzie ten wóz stacjonuje? Niech Pan odpowie, niech wszyscy wiedzą.  
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Dokąd pobożne życzenia  Miąsego będą cały czas spełniane. Dlatego Panie 
Groszek, że jesteście radnymi całej gminy nie danej miejscowości, nie danej 
ulicy, nie danego okręgu, nam wszystkim się coś należy. I teraz tak, Panowie 
radni, czy weźmiecie nas za rączkę i wszystkich  wyprowadzicie do Miąsego do 
Centrum Kultury. To świadczy o was, mieszkańcy na pewno tego nie zapomną, 
bo wyście nic nie zrobili radni, absolutnie nic, nie zabezpieczyliście przez dwa 
lata nawet środków na projekt, ewentualnie na uregulowanie stanu prawnego 
terenu. 
Chcę wiedzieć Panie Sobczak, jakie są koszty inwestycji która powstaje, bo 
przecież nie są to pieniądze ze wsi Miąse, są od nas wszystkich, a my wszyscy 
stanowimy 96% budżetu i będziemy finansować pobożne życzenia wsi Miąse. 
 
Radny Sobczak – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu  odpowiem Pani 
Perkowskiej, auto stoi u mnie dlatego, że nie ma takiego miejsca, które by 
pomieściło tak duży pojazd.  
Odnośnie obiektu, Inwestorem jest Burmistrz. Kosztorys jest w Urzędzie i każdy 
może się z nim zapoznać.  
 
Zastępca Burmistrza- kosztorys prawdopodobnie wynosi około 2 milionów 
złotych. 
 
Radny Szydlik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, 
zwracam się do Pani która wywołała nas do odpowiedzi, pierwsza rzecz, jak 
Pani się wypowiadała, nikt Pani nie wchodził w słowo i prosimy też o 
wzajemność. Jeśli chodzi o budowę nowego obiektu Centrum Kultury, to na 
początku kadencji była taka umowa pomiędzy radnymi a Panem Burmistrzem, 
że w pierwszej kolejności będzie budowana hala sportowa w Tłuszczu.  
Po drugie, żeby wybudować nowy obiekt , musi być uporządkowany teren pod 
względem prawnym i dopiero wtedy można robić projekt. Nie można tych 
projektów robić w ciemno i odkładać ich na półkę. To jest tak. Mówi Pani o 
głosowaniu za jedną czy drugą inwestycją, mniejszą czy większą, to nie jest tak, 
że głosuje się na pojedyncze rzeczy które są w budżecie, budżet głosuje się w 
większości i nie wyobrażam sobie sytuacji, żeby kiedykolwiek powstał budżet, 
w którym każdy radny zgadza się z  każdym zapisem.  Niestety jest to trudna 
szkoła kompromisu. W budżecie bywa tak, że każdego z radnych wskazał by 
jedną, drugą, trzy  rzeczy, które powinny w tym budżecie się  znaleźć. Zależy to 
w dużej mierze od tego, z którego okręgu ten radny jest. Jeśli chodzi o Miąse, 
nie chce bronić tamtej inwestycji, ale tam przy okazji ma być budowana remiza, 
świetlica. Zadanie ma taką nazwę jaką ma, nie jest tak że powstanie tam duży 
dom kultury. Zapewne wolałbym, aby był budowany w Tłuszczu.   
Jeszcze co do tego obiektu powiem tak, w ostatnim czasie osobiście nie tylko 
mnie, ale części radnych trudno było nawet czasami  wejść do CKSiR w 
Tłuszczu, bo byliśmy niemile widziani, człowiek miał takie maniery że odkręcał 
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się tyłem widząc radnego jednego czy drugiego, aby zademonstrować swoją 
postawę.   
 
Sołtys z Zalesia – Witam Państwa serdecznie i mam pytanie do Państwa radych.  
Burmistrz po raz drugi dzisiaj próbuje znaleźć dodatkowe pieniądz, dlaczego tak 
naprawdę nie mogą Państwo dojść do porozumienia, żeby te pieniądze jakoś 
wykorzystać, one są i trzeba tylko zaryzykować.  
Dlaczego np. jeśli chodzi o spółkę wodną, która mogłaby pozyskiwać pieniądze,  
nie padło żadne pytanie na jakiej zasadzie działa spółka, jakie moglibyśmy 
korzyści mieć z założenia takiej spółki, dopiero teraz Państwo radni zaczęli 
czynić jakieś kroki. Mieszkańcy nie mają żadnej informacji na temat spółki 
wodnej i dlatego będą się bać i dlatego radni powinni podjąć takie ryzyko za 
nas, żeby nasza Gmina  się rozwijała.  Dlatego chciałbym żeby mi ktoś 
odpowiedział, dlaczego w tej kwestii nie mogą się Państwo dogadać, tak jak to 
było z Burmistrzem na początku kadencji, co zamierzacie w tej kwestii zrobić, 
żeby nam wszystkim pomóc. 
 
Przewodniczący Rady – co dalej mamy robić, współpracować. Panie 
Burmistrzu, czy nasza współpraca od początku kadencji się zmieniła, mnie się 
wydaje że się zmieniła.  
 
Zastępca Burmistrza – bez komentarza.  
 
Sołtys  wsi Stasinów  - chciałem zapytać, ile radny Mirosław Sobczak przekazał 
pieniędzy na będący w jego okręgu wyborczym Stasinów, wszystko idzie na 
Miąse. Tylko Miąse i Miąse, a co inne wsie powiedzą. Wychodzi na to, że 
zebranie było zorganizowane po to, aby radny pokazał, że on chce dużo robić,  
a burmistrzowie nie dają pieniędzy.  
 
Ad 7. Zamknięcia obrad XIX  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał 
Krzysztof Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu  
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokółowała: 
Bożena Brzozowska   
 
 
 
 


